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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyi támogatást kapott 2010 óta a borászati ágazat 
az export lehetőségeinek kiaknázására?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormany.hu portálon megjelent „Borexport: új utak a fellendülésért„ című hír a magyar borexport
lehetőségeiről ír:

„A jó adottságok nem elegendőek, a lehetőségeket aktívabban formálva és kihasználva kell tenni a
nagyságrendileg  jóval  erősebb  magyar  borexportért  –  emelte  ki  Bencsik  Dávid,  az
Agrárminisztérium  nemzetközi  kapcsolatokért  felelős  helyettes  államtitkára  a  szakértőkből  és
borászokból álló szekszárdi kerekasztal-beszélgetésen.

Bencsik Dávid három főbb területet említett az exportnövelés kulcsaként: a magyar bor, mint márka
erősítését a külpiacokon, a nemzetközi piacokon is versenyképes szőlőfajtákból készült  borokkal
való,  minél  egységesebb  célpiaci  megjelenést,  valamint  a  magyar  szőlészeknek  és  borászoknak
nyújtandó támogatások rendszerét. A tanácskozáson elhangzott: a kiemelkedő új-zélandi és osztrák
borsiker-széria magyar viszonyokra adaptált megvalósítása nem az álom kategóriájába tartozik.

Bencsik  Dávid  úgy  fogalmazott,  hogy  a  magyar  borexport  dinamizálása  érdekében  a  hozzánk
hasonló  méretű  országok  jó  gyakorlatait  érdemes  megnézni,  ugyanis  léteznek  nemzetközi
programok, kiemelkedő sikerek, amelyek kiváló például szolgálhatnak számunkra. Ilyen például Új-
Zéland  és  Ausztria  „borforradalma”.  A  tanácskozáson  szintén  résztvevő  agrárpiacért  felelős
helyettes államtitkár,  Tarpataki Tamás megemlítette, hogy sikerült megállítani a tíz évvel ezelőtt
még jelentős borimport növekedést, és ezzel együtt nőtt a hazai bortermékek exportja. A 2020-as év
rekordévnek számított, ekkor a túlnyomórészt szomszédos országokba és az EU területére irányuló
borexport  volumene  elérte  az  1,3  millió  hektolitert.  A  további  exportértékesítés  érdekében



 
kormányzat rövid és hosszútávú célja a segítségnyújtás a termelők részére.”

 

Kérdezem Önt:

Mennyi támogatást kapott 2010 óta a borászati ágazat az export lehetőségeinek kiaknázására?
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